

Информационная база Европейского союза «TARIC» предназначена для получения данных о размере ставок ввозных таможенных пошлин, применяемых при ввозе иностранных товаров на единую таможенную территорию стран-членов Евросоюза.

Для того чтобы узнать ставку ввозной таможенной пошлины при импорте конкретного товара российского происхождения, необходимо перейти по ссылке (http://ec.europa.eu/taxation_customs/dds2/taric/taric_consultation.jsp?Lang=en) на первую страницу «он-лайн» системы (см. рис. 1).

Рисунок 1. Исходная страница базы «TARIC»

European Commission
Taxation and Customs Union

European Commission > Taxation and Customs Union > Databases > TARIC > Measure

The TARIC site has been upgraded. The following document is a guide to this upgrade: [\[User Guide\]](#) (6.7 Mb)

Help | What's new? | Information | FA

Last update: 30-03-2012

TARIC Consultation

Measure | Geographical area | Regulation

Search for measures

Goods code [Browse] Country of origin/destination

[Advanced search]

Retrieve Measures

The current reference date for the query is 02-04-2012 [change]

На исходной странице для начала поиска в базе информации по ставкам таможенных пошлин необходимо выполнить следующие действия:

- Шаг 1. Ввести в поле «Good's code» код ТН ВЭД искомой тарифной позиции¹.
- Шаг 2. Выбрать в раскрывающемся списке стран «Российскую Федерацию».
- Шаг 3. Нажать кнопку поиска.

Рисунок 2. Порядок заполнения информации на исходной странице базы

European Commission
Taxation and Customs Union

European Commission > Taxation and Customs Union > Databases > TARIC > Measure

The TARIC site has been upgraded. The following document is a guide to this upgrade: [\[User Guide\]](#) (6.7 Mb)

Help | What's new? | Information | FA

Last update: 30-03-2012

TARIC Consultation

Measure | Geographical area | Regulation

Search for measures

Goods code [Browse] Country of origin/destination

8435 Russian Federation - RU

[Advanced search]

Retrieve Measures

The current reference date for the query is 02-04-2012 [change]

По умолчанию установлена текущая дата, однако имеется возможность посмотреть уровень ставок в прошлом, к примеру, на 1 января 2008 г.

¹ Следует учитывать, что коды ТН ВЭД Евросоюза и Единого таможенного тарифа России, Белоруссии и Казахстана гармонизированы на уровне первых шести знаков.

Допустим, что требуется определить ставку ввозной таможенной пошлины ЕС при ввозе российского оборудования для виноделия, производства сидра, фруктовых соков или аналогичных напитков (код ТН ВЭД 8435 10). Вводим исходные данные согласно рисунку 2 и нажимаем кнопку поиска.

Результаты поиска выводятся в следующем виде (см. Рисунок 3):

Рисунок 3. Результаты поиска в базе по коду ТН ВЭД 8435

The screenshot shows the 'TARIC measure information' page for the Russian Federation (RU) with the goods nomenclature code 8435. The page is titled 'TARIC measure information' and includes a link to 'Show all information'. The reference date is 02-04-2012, and the last update is 30-03-2012. The page content is organized into sections: SECTION XVI MACHINERY AND MECHANICAL APPLIANCES; ELECTRICAL EQUIPMENT; PARTS THEREOF; SOUND RECORDERS AND REPRODUCERS, TELEVISION IMAGE AND SOUND RECORDERS AND REPRODUCERS, AND PARTS AND ACCESSORIES OF SUCH ARTICLES. CHAPTER 84 NUCLEAR REACTORS, BOILERS, MACHINERY AND MECHANICAL APPLIANCES; PARTS THEREOF. The search results for code 8435 are listed as follows: 8435 Presses, crushers and similar machinery used in the manufacture of wine, cider, fruit juices or similar beverages. 8435 10 - Machinery. 8435 90 - Parts. The page number 1 - 2 / 2 is displayed at the bottom.

Далее необходимо привести курсор мышки на интересующий нас код ТН ВЭД 8435 10 и кликнуть по нему для вывода информации по ставкам пошлин по искомому товару (Рисунок 4, шаг 4).

Рисунок 4. Результаты поиска в базе по коду ТН ВЭД 8435

This screenshot is identical to the previous one, showing the 'TARIC measure information' page for the Russian Federation (RU) with the goods nomenclature code 8435. The page is titled 'TARIC measure information' and includes a link to 'Show all information'. The reference date is 02-04-2012, and the last update is 30-03-2012. The page content is organized into sections: SECTION XVI MACHINERY AND MECHANICAL APPLIANCES; ELECTRICAL EQUIPMENT; PARTS THEREOF; SOUND RECORDERS AND REPRODUCERS, TELEVISION IMAGE AND SOUND RECORDERS AND REPRODUCERS, AND PARTS AND ACCESSORIES OF SUCH ARTICLES. CHAPTER 84 NUCLEAR REACTORS, BOILERS, MACHINERY AND MECHANICAL APPLIANCES; PARTS THEREOF. The search results for code 8435 are listed as follows: 8435 Presses, crushers and similar machinery used in the manufacture of wine, cider, fruit juices or similar beverages. 8435 10 - Machinery. 8435 90 - Parts. The page number 1 - 2 / 2 is displayed at the bottom. A red circle highlights the code 8435 10, and a callout box labeled 'Шаг 4' points to it.

Из базы выгружается информация по коду 8435 10, представленная на рисунке 5:

Рисунок 5. Информация по коду ТН ВЭД 8435 10

The screenshot displays the TARIC measure information page for the code 8435 10. The page header includes the European Commission logo and navigation links. The main content area shows the following details:

- Area:** Russian Federation - RU
- Goods nomenclature code:** 8435
- SECTION XVI MACHINERY AND MECHANICAL APPLIANCES; ELECTRICAL EQUIPMENT; PARTS THEREOF; SOUND RECORDERS AND REPRODUCERS, TELEVISION IMAGE AND SOUND RECORDERS AND REPRODUCERS, AND PARTS AND ACCESSORIES OF SUCH ARTICLES**
- CHAPTER 84 NUCLEAR REACTORS, BOILERS, MACHINERY AND MECHANICAL APPLIANCES; PARTS THEREOF**
- 8435 Presses, crushers and similar machinery used in the manufacture of wine, cider, fruit juices or similar beverages**
- 8435 10 - Machinery**
- ERGA OMNES (ERGA OMNES)**
 - Third country duty (01-01-1999 -) : **1.70 %** (R2261/98)
- GSP (R 08/732) - General arrangements (SPGL)**
 - Tariff preference (01-01-2009 - 31-12-2013) : **0 %** (R0732/08)
 - Excluding: China (CN)

Navigation links at the bottom include "8435 90 - Parts" and "Top".

Результаты поиска в базе «TARIC» свидетельствует о том, что при ввозе из России оборудования для виноделия, производства сидра, фруктовых соков или аналогичных напитков (код ТН ВЭД 8435 10) применяется базовая ставка пошлины в размере 1,7% от таможенной стоимости товара (режим наибольшего благоприятствования), а также преференциальная ставка пошлины в размере 0% (режим ОСП ЕС (англ. - GSP) (см. рисунок 6).

Рисунок 6. Анализ результатов поиска по коду ТН ВЭД 8435 10

The screenshot displays the same TARIC measure information page as Figure 5, but with additional annotations:

- A red oval highlights the "Third country duty (01-01-1999 -) : **1.70 %**" line, with a red arrow pointing to the text "Базовая ставка пошлины для третьих стран" (Basic tariff rate for third countries).
- A green oval highlights the "Tariff preference (01-01-2009 - 31-12-2013) : **0 %**" line, with a green arrow pointing to the text "Преференциальная ставка пошлины в рамках Общей системы преференций ЕС для развивающихся стран" (Preferential tariff rate within the General System of Preferences of the EU for developing countries).
- A blue oval highlights the "R2261/98" and "R0732/08" codes, with a blue arrow pointing to the text "Реквизиты решений органов ЕС по введению ставок пошлин" (Requirements for EU decisions on the introduction of tariff rates).

Подробнее о возможности использования преференциального режима импорта в Евросоюз российских товаров можно узнать в разделе «Тарифные преференции российским экспортерам в рамках Общей системы преференций ООН» Портала.